
(Corespondenţă) Petru Luhan: Prima prioritate a României pentru absorbţia fondurilor UE este să 

angajeze personal suficient în domeniu 

Bruxelles, 11 oct - Corespondentul Agerpres, Florin Ştefan, transmite: Prima şi cea mai importantă 

prioritate pentru autorităţile române în vederea creşterii gradului de absorbţie a fondurilor europene 

este să angajeze forţă de muncă suficientă, fie pentru partea de elaborare şi evaluare, fie pentru cea 

de implementare, a declarat marţi eurodeputatul Petru Luhan, în cadrul unui dezbateri desfăşurate la 

Bruxelles în cadrul ”Open Days 2012”, în organizarea Uniunii naţionale a Consiliilor Judeţene din 

România (UNCJR) şi a Agenţiei de Dezvoltare Regională Bucureşti-Ilfov (ADRBI). 

Eurodeputatul a apreciat că disputele politicianiste prin care se indică responsabilii pentru greşelile 

care au adus unele programe operaţionale sectoriale până în faza în care sunt foarte aproape de pre-

suspendare nu ajută nici guvernul, nici populaţia şi nici Comisia Europeană (CE). ”Mai degrabă 

recomand formarea unui comitet de specialişti care să rezolve problema în direcţia îndeplinirii 

criteriilor stabilite de UE şi să aducă cât mai multe facturi la Bruxelles, pentru că CE chiar vrea să ne 

dea banii”, a spus Petru Luhan. 

În ceea ce priveşte priorităţile României pentru creşterea gradului de absorbţie a fondurilor 

europene el apreciază că, pe lângă angajarea de forţă de muncă suficientă în domeniu, alte direcţii 

de urmat ar fi ”alocarea, cu mare atenţie, de fonduri necesare de la bugetele naţionale pentru acele 

plăţi în avans, pentru ca apoi să avem ce deconta. Apoi ar fi necesară o strategie de urgentare acolo 

unde este posibil, adică dacă avem 150% proiecte pe axa x, şi avem doar 60% interes pentru axa y, să 

încercăm să trecem bani de pe o axă pe alta. Comisia este foarte tolerantă din acest punct de 

vedere.” 

În cadrul evenimentului, şeful Departamentului de Promovare Regională şi Investiţii din cadrul ADRBI, 

Claudia Ionescu, a prezentat situaţia regiunii Bucureşti-Ilfov, unde ADRBI gestionează  aproximativ 

357 de milioane dintre cele 4,4 miliarde de euro alocate României prin Programul Operaţional 

Regional. Din punctul de vedere al absorbţiei de fonduri comunitare. Practic, conform sursei citate, în 

regiunea Bucureşti-Ilfov există 807 proiecte depuse pentru finanţare prin POR, din care 261 sunt deja 

contractate, în valoare de 1,2 miliarde de lei. 

Axele prioritare pe care s-au alocat mai multe fonduri pentru regiunea Bucureşti-Ilfov sunt sprijinirea 

dezvoltării durabile a oraşelor (120,79 milioane de euro) şi respectiv îmbunătăţirea infrastructurii 

regionale şi locale de transport (76,12 milioane de euro). 

Tot în cadrul evenimentului de marţi, prilejuit de cea de a zecea ediţie a ”Open Days”, Liliana Deac, 

senior expert în cadrul ADRBI, a prezentat oportunităţile de investiţii în Bucureşti-Ilfov, plecând de la 

abundenţa spaţiilor de birouri, până la dezvoltarea unor spaţii de agrement ca Terra Park sau a 

industriei cinematografice locale. AGERPRES 


